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Aanwezig: stemgerechtigd 

• Louis De Pauw   

• Elwyn Moerenhout   

• Vincent De Pauw   

• Pierre Vanderborght   

• Lutgarde Cleemput      

• Pascale De Koninck   

Aanwezig: niet-stemgerechtigd 

• Jan Couck   

• Sigrid De Backer , coördinator Vrije Tijd 

• Tatjana Bosman, deskundige cultuur.  

   

Verontschuldigd 

• Erik Gyselinck   

• Lieve Maes   

• Arianne De Bondt   

• Martine Vanderstappen   

 

Agenda 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering  

2. Voorstelling nieuwe coördinator Cultuur Tatjana Bosman  

3. Infrastructuur compenserende maatregelen: overzicht uit te betalen bedragen  

4. Toelichting door de diensten i.v.m. bevraging rond adviesraden + discussie  

5. Advies straatnaam  

 

Verslag vergadering Adviescommissie Cultuur en 
Toerisme 

 

Datum: donderdag 7 maart 2024 
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6. Advies Sociale media strategie 

7. Varia 

 

Agendapunt: Goedkeuring verslag maandag 11 december 2023 

Dit verslag werd unaniem goedgekeurd.   
 
- Opvolging Kunstenparcours: We hebben offerte opgevraagd bij Treepack aangezien we in het 

verleden heel tevreden waren over de samenwerking met hen. We hebben ook nog offerte gevraagd 
bij 2 andere partners.  
We hebben 2 verschillende offertes aangevraagd.  
Offerte 1: De hele muur beschilderen op de Sint-Anna Site 
Offerte 2: Een deel van de muur beschilderen op de site in combinatie met een uitbreiding van “Tour 
Elentrik”.  
 Bij beide offertes staat burgerparticipatie centraal. Het project is nog lopende. We houden rekening 
met de adviezen die gegeven zijn. De muurschildering zou in thema zijn. We willen in de muurtekening 
de brandweer/politie/ kunstacademie in verwerken maar ook typische elementen uit Opwijk. Met 
Treepack is dat mogelijk. Treepack is ook de enige die ‘Tour Elentrik’ aanbiedt. We zouden via 
burgerparticipatie de burger aanvragen laten indienen om elektriciteitskasten te laten nomineren die 
mogen beschilderd worden.  

 
 

 

Agendapunt: Voorstelling nieuwe coördinator Cultuur 

Tatjana Bosman stelt zich voor als nieuwe deskundige cultuur. Zij zal de adviescommissie 
cultuur/toerisme opvolgen.  
Korte voorstellingsronde door iedereen.  
 

 

Agendapunt: Infrastructuur compenserende maatregelen: overzicht uit te 
betalen bedragen  

Er stuurden 4 verenigingen een aanvraag in:  
1. Ferm Nijverseel: €194,22 uitgaven met betalingsbewijsstukken.  
2. Toneelkring De Bloeiende Wijngaard: €1.114,70 uitgaven met betalingsbewijsstukken.  
3. Okra Nijverseel: €458,12 uitgaven met betalingsbewijsstukken.  
4. KWB Droeshout: €900,75 uitgaven met betalingsbewijsstukken.  
 
Op basis van het reglement dat bepaalt dat maximum 75% van de kosten kunnen gesubsidieerd worden en 
dat de daardoor gerecupereerde gelden resulteren in een verhoging van het bedrag per punt voor de andere 
verenigingen, ontvangen de verenigingen respectievelijk:  
1. Ferm Nijverseel: €145,67 
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2. Toneelkring De Bloeiende Wijngaard: €766,28  
3. Okra Nijverseel: €337,16  
4. KWB Droeshout: €429,12  
 
Elwyn geeft nog eens toelichting over de manier van berekenen volgens het reglement.  
De adviescommissie geeft unaniem positief advies voor de verdeling van de infrastructuur compenserende 
subsidies op basis van de 75% regel uit het reglement.  
De commissie vraagt om in de mail naar de vereniging te vermelden dat zij hun dossier kunnen komen 
inkijken op de dienst cultuur in Hof ten Hemelrijk.  

 

Agendapunt: Toelichting door de diensten i.v.m. bevraging rond adviesraden  

9 mensen hebben de evaluatie ingevuld. Dat is heel positief.  

Binnen het eerste thema ‘Advisering en de samenwerking met het beleid’ geven de meeste adviesraden aan 
dat zij kunnen rekenen op voldoende ondersteuning van de gemeentelijke diensten, maar ook dat zij liever bij 
het begin van de legislatuur waren betrokken bij de opmaak van het gemeentelijke meerjarenplan. Om de 
adviesraden hierin tegemoet te komen, werden de voorzitters van de adviesraden uitgenodigd om deel te 
nemen aan het stakeholdersoverleg met burgers op 20 februari 2024. 

In thema 2 ‘Samenstelling en samenwerking van en binnen de adviesraad’ geven ze dat de adviesraden 
voldoende divers zijn samengesteld maar dat er onvoldoende samenwerking en uitwisseling is tussen de 
verschillende adviesraden.  

Thema 3 handelde over de communicatie met de achterban en het bredere publiek. Hier liggen alle stellingen 
rond het middelpunt met evenveel deelnemers die de communicatie voldoende en gericht vinden als 
deelnemers die het daarmee oneens zijn. Het wordt dus belangrijk om in de toekomst goed na te denken en 
een communicatieplan per adviesraad op te maken. 

Tot slot handelde thema 4 over de vergadercultuur en besluitvorming. Hier zien we op alle stellingen een 
overwegend positief antwoord enkel het uitnodigen van externe sprekers en deskundige gebeurt blijkbaar in 
mindere mate. 

Aangezien de antwoorden op de verschillende stellingen vaak zeer uiteenlopend zijn per adviesraad (zie punt 
2 Gegevens per raad vanaf pagina 5) moeten we trachten om in de toekomst een kruisbestuiving tussen de 
verschillende raden op te zetten want de sterktes van de ene raad zijn de zwaktes van de andere en 
omgekeerd. 

SPECIFIEK VOOR AC CULTUUR: 

Bij elke conclusie wordt de positie t.o.v. de nullijn bekeken. 

De meest positieve resultaten: 

- Onze adviesraad heeft duidelijke afspraken gemaakt met het lokale bestuur over de samenwerking 

tussen de beide partijen. 

- Onze adviesraad brengt adviezen uit die inhoudelijk goed doordacht en onderbouwd zijn. 

- Onze adviesraad wordt ernstig genomen door het beleid. We ontvangen een gemotiveerde reactie op 

onze adviezen. 

- Onze adviesraad is voldoende divers samengesteld. 

- De vergadercultuur en besluitvorming wordt overwegend positief beoordeeld. 
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De meest negatieve resultaten: 

- Onze adviesraad kon in het begin van deze beleidsperiode meewerken of -denken over de opmaak 

van het gemeentelijke meerjarenplan. 

- Onze adviesraad werkt samen met andere adviesraden. 

- Onze adviesraad zorgt voor meer inspraak door een breder publiek te betrekken. 

Tijdens de beleidsperiode van 2019 tot 2024 werden heden 15 vergaderingen georganiseerd. Een 

gemiddelde van 2, 5 keer per jaar. Verslagen werden grotendeels door de meeluisterende ambtenaar 

opgesteld. Dit was oorspronkelijk niet voorzien.  

We hebben tijdens de beleidsperiode van 2019 tot 2024 werden heden 34 adviezen uitgebracht.  

De piek in 2020 was voornamelijk naar aanleiding van reglementen die werden aangepast in kader van 

wijzigingen met de nieuwe legislatuur.  

De grootste thema’s voor adviesvragen waren in kader van erkenning van verenigingen en wijzigingen van 

reglementen. Uiteraard zijn er ook jaarlijks terugkerende thema’s in functie van culturele materies zoals 

programmatie – straatnamen – subsidies.  

Uit het overzicht kan opgemaakt worden dat er toch een grote verscheidenheid is in de besproken adviezen. 

De meeste adviezen zijn echter wel naar aanleiding van effectieve vragen vanuit het bestuur. Er zijn weinig 

tot geen spontane adviezen.  

De vrijetijdsraad werd sinds 2019 in het leven geroepen als overkoepelende raad waarin alle vrijetijdsactoren 

zetelden. Hierdoor zijn er ook adviesvragen die normaliter formeel door de AC cultuur werden opgesteld 

verschoven naar dat orgaan.  

Naar aanloop van de nieuwe legislatuur willen we samen met jullie onze burgerparticipatie onder de loep 

nemen. Zie adviesdocument voor het gegeven advies naar aanleiding van stellingen en vragen.  

Conclusie:  
Een hybride vorm waarbij een vaste kern de adviescommissie vormt, doch kan afgewisseld worden 
met andere vormen van burgerparticipatie. De AC cultuur-toerisme benadrukt ook de communicatie 
en het belang van een jaarplanning. Het volledige advies met suggesties is terug te vinden in het 
adviesdocument. 

 

Agendapunt: Advies Straatnaam 

  

Aan de adviescommissie werd in het kader van het openbaar onderzoek in het toekennen van een 
straatnaam advies gevraagd over de voorgestelde naam. In Mazenzele, naast de Kruiskensstraat is een 
nieuwe verkaveling waar een straatnaam voor gekozen moet worden.  

De naam die wordt voorgesteld: Lexisweg 

Argumentatie:  

Molens waren alom vertegenwoordigd in het landschap, ook in ons dorp. Zo stond er ook een molen aan de 
hoek van de Lepelstraat/Molenstraat. De Lexismolen, genoemd naar de eigenaar Alexis Van Ingelgem, werd 
gebouwd in 1878. De benaming “Molenstraat” werd ook toegekend vanwege het bestaan van deze molen. Bij 
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de uitbraak van Wereldoorlog I werd de molen niet gespaard. De Duitsers staken de molen, net zoals het ook 
de kerktoren verging, in brand. Slechts de sleutel die in de huiskamer hing, bleef als herinnering aan de 
Lexismolen achter, samen met talloze mensen en zaken die helaas ten onder gingen tijdens de tragische 
septemberdagen van 1914. Bron: Historiek der Straten van Mazenzele – Leo De Nil 

 

Zie adviesdocument voor toelichting en advies.  

 
 

 

 

 

Agendapunt: Advies sociale Mediastrategie 

Via een onafhankelijk onderzoeksbureau werd onderzocht hoe de inwoners van Opwijk sociale media 
gebruiken om op de hoogte te zijn van evenementen in Opwijk. Uit deze conclusies konden we afleiden dat 
een bepaalde doelgroep niet bereikt werd. Daarom werden onderstaande oplossingen aangeboden.  

 
Een advies wordt gevraagd aan relevante adviesraden om de verschillende gemeentelijke facebookpagina’s 
te reduceren.  
Een advies wordt gevraagd aan de relevante adviesraden om over te stappen naar Instagram en zich uit te 
spreken over de benaming ‘Vrijetijd Opwijk’.   

 
Zie adviesdocument voor toelichting en advies.  

 

 

 

 

Agendapunt: Varia  

- Opvolging bouwdossier: Tegen April zou bestek in orde moeten zijn. Hopelijk kunnen de werken 
starten in het najaar.  

 
- Flight90 zou er mee stoppen. Er is nog niets over geweten.  
 
- Zalen in Nijverseel en Droeshout. Vergunningen zouden vervallen i.v.m. brandveiligheid. Hierdoor 

komen de plaatselijke verenigingen die de zaal gebruiken in de problemen. De zalen zijn eigendom 
van het bisdom. Als gemeente hebben wij daar geen rechten over. Budgettair is er geen ruimte om 
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deze eigendommen over te kopen. Er moet nagedacht worden hoe we deze verenigingen die de zaal 
huren kunnen helpen.  

 
- Erfgoed dag op 21 april 2024: Er zal een wandeltocht georganiseerd worden. Bepaalde verenigingen, 

de dorpsdichter, … hebben iets voorbereid dat de wandelaars kunnen beluisteren, kijken tijdens de 
wandelroute.  

 
- 11-juli viering: De artiest die optreedt is Margriet Hermans en zal doorgaan in de Arena op 11 juli.    
 
- NEOS: doen een activiteit, een lezing met grootouder en kind. Zij vroegen een samenwerking met de 

gemeente. Het is geweigerd omdat zij niet aan alle samenwerkingsvoorwaarden voldeden. Maar de 
vraag wordt nu gesteld aan de adviescommissie om samen te werken. Hierop wordt niet ingegaan. 

 
- Omgevingsanalyse en bestuurskrachtmeting: Deze analyse maakt de noden zichtbaar in de 

gemeente. Deze kan toegelicht worden tijdens de adviescommissie. Zo kunnen er ook bepaalde 
doelstellingen/ noden vanuit de adviescommissie terug gekoppeld worden aan het nieuwe beleid. In de 
gemeenteraad van maart zal deze voorgesteld worden.  Bij een volgend adviescommissie zal dit 
toegelicht worden.  

 
- Guldensporenviering: vrijdagavond 5 juli, gastspreker Karel De Vos 
 
 
 

 

Verslag: Tatjana Bosman  
 
 

Datum volgende vergadering: Nog nader te bepalen 

 

 


